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BESLUITENLIJST RAADSVERGADERING 
16 april 2020

Presentielijst
Aanwezig:
Mortel, R.J. van de (Voorzitter)
Deneer, J.A. (Griffier)

Bink-Bongaarts, F d.C. (PvdA-GroenLinks)
Dinther, C.J.W.M. van (VVD)
Doorn, E.P.A. van (Gemeentebelangen)
Gemert, H. van (Gemeentebelangen)
Maine, M.F.H. du (VVD)
Peijnenburg-van Gemert, B.W. (Gemeentebelangen)
Potters, A.J.F. (D66)
Sprik, K. (PvdA-GroenLinks)
Versteeg, M.E.E. (Gemeentebelangen)
Vos, Y.T. (CDA)
Wiggen, S.J.M. van (SP)

Pennings, P.F.W.M. (Wethouder)

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering met de bede en heet iedereen van harte welkom.

Gezien de Coronacrisis is afgesproken in een andersoortige samenstelling aanwezig 
te zijn. Er zijn 11 raadsleden aanwezig en dat betekent dat we een quorum hebben 
om te vergaderen. 
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2. Spreekrecht
Er hebben zich geen insprekers gemeld. 

3. Trekking stemcijfer
Stemcijfer wordt getrokken: nummer 4. De heer Van Doorn, fractie 
Gemeentebelangen, mag beginnen met de beraadslagingen. 

4. Vaststellen 
4.1 Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
4.2 Vaststellen besluitenlijst
De besluitenlijst van 12 maart jl. wordt ongewijzigd vastgesteld. 

5. Mededelingen
Lokale samenleving daar waar mogelijk doorgaan. Bijzondere samenstelling raad. 

6. Lijst ingekomen stukken
6.1 Categorie I-A: Externen 
CDA: er zijn zienswijzen voor het ontwerpbestemmingsplan De Braacken ontvangen, 
die met name gaan over andersoortige woningen. Aan het college wordt gevraagd of 
zij hierin willen mee bewegen. 
Wethouder Pennings geeft aan dat het college hierin meedenkt en meebeweegt. 

6.2 Categorie I-B: Schriftelijke mededelingen van college of griffie 
PvdA-GL refereert aan het bericht om de inkoopprocedure specialistische 
Jeugdhulp Noordoost Brabant en specialistische Wmo regio Meierij op te schorten, 
nummer 16. De fractie waardeert de verwijzing naar de website van Wegwijs+ op 
Vught.nl/Corona. De raad heeft nog geen overzicht ontvangen van de belangrijkste 
knelpunten c.q. lokaal genomen maatregelen voor ondernemers in de problemen of 
burgers die thuis zorg nodig hebben. Kan het college op korte termijn de raad 
hierover informeren? 
De burgemeester deelt mee dat er op korte termijn een overzicht aan de raad wordt 
toegestuurd [toezegging]. 
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D66 verwijst naar de reactie van het college op de aanvraag van het 
overbruggingskrediet van De Speeldoos, nummer 14 en concludeert dat er geen 
sprake kan zijn van een constructieve samenwerking. Terwijl eerder een uitstekende 
relatie tussen de gemeente en De Speeldoos werd benadrukt. Kan hierover de 
laatste stand van zaken gegeven worden?
Deze vraag zal schriftelijk beantwoord worden. 

6.3 Categorie II: Ter afhandeling van het college

De raad heeft kennisgenomen van de ingekomen stukken in categorie I en II. 

7. Hamerstukken
7.1 Subsidie explosievenonderzoek diverse projecten 2020 
Het raadsbesluit wordt in stemming gebracht en unaniem aangenomen. 

7.2 Verordening Werkgeverscommissie 2020 
Het raadsbesluit wordt in stemming gebracht en unaniem aangenomen. 

7.3 Delegatie Werkgeverscommissie 2020 
Het raadsbesluit wordt in stemming gebracht en unaniem aangenomen. 

7.4 Actualisatie uitvoeringsprogramma grondexploitatie 2020-2023 
Het raadsbesluit wordt in stemming gebracht en met 10 stemmen voor 
aangenomen. Tegen dit besluit stemt de SP (1).

8. Bespreekstukken
8.1 Subsidieverstrekking renovatie The Battle Axe  
Het gemeenschapshuis van Cromvoirt en omgeving is aan onderhoud toe. In overleg 
met de Stichting The Battle Axe is een keuze gemaakt voor renovatie van het pand. 
Aan de raad wordt gevraagd een subsidie van € 750.000 hiervoor beschikbaar te 
stellen. 
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GB: The Battle Axe dient een groot maatschappelijk doel en het belang van dit 
dorpshuis wordt steeds groter. De fractie is blij dat er middelen uit de Ruimte voor 
Ruimte-gelden zijn om deze renovatie te kunnen uitvoeren, waarmee de 
aantrekkelijkheid vergroot zal worden. Ten aanzien van de toegankelijkheid worden 
er voorbereidingen getroffen voor een lift. Gevraagd wordt of de gemeente een 
faciliterende rol wil vervullen als het gaat om eventuele duurzaamheidssubsidies. 

SP juicht de renovatie van The Battle Axe toe, het is hen van harte gegund. 
Gerefereerd wordt aan een brief van het college aan het bestuur van de Speeldoos 
waarin staat dat het evident is dat de gemeente enkel investeert in onroerend goed 
waarvan de gemeente eigenaar is. Het voorstel voor de renovatie van The Battle Axe 
staat haaks op het standpunt van het college rondom De Speeldoos. De fractie heeft 
er moeite mee dat het pand van The Battle Axe niet in eigendom komt van de 
gemeente. Op basis van een visie dient te worden bepaald hoe om wordt gegaan 
met renovaties van gebouwen. Hoe renovaties vervolgens gefinancierd worden, met 
Ruimte voor Ruimte-middelen of uit de reguliere begroting, is van ondergeschikt 
belang. SP is van mening dat er geen eenduidig beleid gehanteerd wordt. De 
procedure is niet goed. 

PvdA-GL heeft zich verbaasd over de inbreng van D66, SP en CDA in de 
commissievergadering van 9 april waarin geconcludeerd werd dat het college met 
twee maten zou meten. PvdA-GL vraagt aan deze fracties wat hun visie is op de 
besteding van de middelen uit Ruimte voor Ruimte. Daarnaast wijst de fractie erop 
dat er regelmatig door de gemeente geïnvesteerd wordt in maatschappelijke 
gebouwen zonder alle verantwoordelijkheden over te nemen. PvdA-GL vraagt 
richting D66, SP en CDA naar hun visie op investeren in maatschappelijke 
gebouwen. Willen zij gaan investeren in al het maatschappelijk onroerend goed, wat 
niet in eigendom is van de gemeente of willen zij geen renovatie van The Battle 
Axe? In het kader van de leefbaarheid van Cromvoirt is PvdA-GL blij dat het college 
€ 750.000, weliswaar uit de Ruimte voor Ruimte-middelen, ter beschikking wil 
stellen voor de renovatie van The Battle Axe. 

CDA is trots op The Battle Axe, ziet dat de renovatie broodnodig is en daar zijn alle 
fracties het erover eens. Maar de fractie ziet het als meten met twee maten: r.k.v.v. 
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Zwaluw V.F.C. dient een lening af te sluiten, De Speeldoos ontvangt geen euro extra 
en er wordt wel geïnvesteerd in de renovatie van The Battle Axe. De renovatie is 
mogelijk door de Ruimte voor Ruimte-gelden. De fractie hoopt dat ook andere centra 
en voorzieningen die een maatschappelijk belang dienen en te maken hebben met 
(achterstallig) onderhoud door de gemeente ruimhartig ondersteund worden. Qua 
procesgang is niet de juiste weg behandeld. Het bedrag van € 750.000 is eigenlijk te 
laag om, in het kader van duurzaamheid, toegankelijkheid en inclusiviteit, de 
renovatie goed uit te voeren en toekomstbestendig te maken en het CDA dient dan 
ook samen met D66 een amendement in. 

VVD: tijdens de commissievergadering is discussie ontstaan of deze subsidie uit de 
Ruimte voor Ruimte-middelen, in deze vorm, tegen deze condities en ten opzichte 
van eerdere afwegingen bij aanvragen van andere organisaties, terecht is. Het 
standpunt van de fractie is helder en vindt dit terecht. Omdat de investering valt 
binnen kaders van het integraal dorpsontwikkelingsplan, de investering een 
maatschappelijk doel dient en instemming van de provincie heeft, de investering uit 
de Ruimte voor Ruimte-middelen in 2020 gedaan moet zijn en er een 
samenwerkingsovereenkomst aan ten grondslag ligt. The Battle Axe is voor 
Cromvoirt een belangrijke centrale ontmoetingsplaats en verdient een goede 
accommodatie. De fractie draagt The Battle Axe een warm hart toe en wenst het 
bestuur succes met de renovatie. 

D66 constateert dat voorliggend voorstel willekeur is in plaats van maatwerk. Deze 
investering gaat lijnrecht in tegen het democratisch vastgestelde 
accommodatiebeleid. De toegankelijkheid voor iedereen wordt niet gewaarborgd 
door nu geen lift te plaatsen. Het is niet alleen meten met twee maten, maar met 
meerdere maten. Er wordt € 750.000 geïnvesteerd in een gebouw van een ander, 
omdat er sprake zou zijn van erfpacht. Echter, dit is ook het geval bij r.k.v.v. Zwaluw 
V.F.C. die een lening dienen af te sluiten voor de kantine. De fractie heeft geen 
enkele kritiek op The Battle Axe, zij handelen zoals het college van ze vraagt. Het 
college wordt erop aangesproken dat zij handelen tegen het vastgestelde beleid. 
Ambities op inclusie, duurzaamheid, benutten van accommodaties door zoveel 
mogelijk mensen wordt niet gerealiseerd. Logische kaders ontbreken. D66 is niet 
tegen de renovatie van The Battle Axe, maar wel tegen de wijze waarop dit voorstel 
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tot stand gekomen is en hoe het geld zonder kaders verdeeld wordt. Daarom dient 
de fractie, samen met CDA een amendement (A1) in, waarin zij verzoeken het 
volgende beslispunt aan het raadsbesluit toe te voegen: 
4. Maximaal € 65.828 uit de pot Ruimte voor Ruimte beschikbaar te stellen voor de 

realisatie van een geschikte lift en het restant beschikbaar te stellen voor 
duurzaamheidsmaatregelen die de energierekening verlagen.

Wethouder Pennings geeft aan dat er uiteraard gekeken wordt naar de 
subsidiemogelijkheden voor duurzaamheid. Ruimte voor Ruimte-middelen zijn 
gemeenschapsgeld en het college is van mening dat dit geld de leefbaarheid van 
Cromvoirt ten goede kan komen. Er is een aantal voorwaarden aan de renovatie 
gesteld, omvat in een beheersexploitatieovereenkomst waarin het bestaan van het 
gemeenschapshuis geborgd is. De investering om het gebouw gasloos maken 
bedraagt ca. € 100.000, hetgeen een hoger bedrag is dan in het amendement 
genoemd wordt. De Ruimte voor Ruimte-middelen ad. € 15.000 dienen uiterlijk 1 
februari 2021 en € 53.828 uiterlijk 1 februari 2022 besteed te zijn. De wethouder 
zegt geen andere mogelijkheden om deze gelden te investeren. 

GB refereert aan de aangenomen motie ‘Investeringskrediet brug nabij Fort 
Isabella’, ingediend op 12 september jl. door PvdA-GL en GB waarin het college 
onder andere verzocht wordt te onderzoeken of de Ruimte voor Ruimtegelden, die in 
het jaar 2019 en 2020 beschikbaar komen vanuit nieuwe projecten, gebruikt kunnen 
worden om de kapitaallasten voor de totale investering te dekken en zo minder bij te 
dragen uit het Fonds Bovenwijkse Voorzieningen. In hoeverre is deze motie van 
invloed op de nog beschikbare Ruimte voor Ruimte-middelen? 

Wethouder Pennings: de motie betreft de Ruimte voor Ruimte-gelden, ad. € 15.000, 
die voor februari 2021 besteed dienen te zijn. Op het moment dat deze middelen 
gebruikt worden voor de brug (inschatting € 15.000), dan blijft er nog een bedrag 
van € 50.000 over in de Ruimte voor Ruimte pot. De gelden kunnen conform het 
verzoek van de motie hiervoor ingezet worden. Enkele zaken die te maken hebben 
met deze brug dienen nog nader uitgewerkt c.q. onderzocht te worden. De motie is 
van invloed op het amendement. 
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2e termijn

GB steunt het amendement niet, omdat de motie voor het amendement ligt. 
Daarnaast is de fractie van mening dat er nog voldoende tijd is om te onderzoeken 
of de overgebleven Ruimte voor Ruimte-middelen ad. € 50.000 op een andere 
manier voor de gemeenschap ingezet kunnen worden. Het is fijn dat de fracties 
instemmen met de investering voor de renovatie van The Battle Axe. 

SP geeft aan Cromvoirt wel degelijk een warm hart toe te dragen en dat zij een goed 
dorpshuis verdienen. De fractie heeft moeite met de tegenstrijdigheid van deze 
procedure. Het is niet zo dat het doel altijd de middelen heiligt. Er wordt wel degelijk 
met twee maten gemeten. Er wordt een bedrag uit de Ruimte voor Ruimte-middelen 
ter beschikking gesteld, zonder vooraf kaders voor renovatie te hebben bepaald. Nu 
wordt er een bedrag van € 750.000 ter beschikking gesteld voor de renovatie en de 
stichting van The Battle Axe bepaalt wat hiervoor wordt uitgevoerd. Hier is de fractie 
het niet mee eens en refereert nogmaals aan de zin dat het evident is dat enkel 
geïnvesteerd wordt in onroerend goed. Het is evident dat er met twee maten 
gemeten worden. 

PvdA-GL blijft het raar vinden dat er gesuggereerd wordt dat er met twee maten 
gemeten wordt. De partij zal het amendement niet steunen, omdat de motie het 
amendement bijt en ziet graag de motie uitgevoerd worden. 

CDA geeft aan dat de motie niet lijkt te zijn opgepakt, er heeft geen terugkoppeling 
naar de raad plaats gevonden. De fractie roept de raad op om te voorkomen dat 
deze middelen niet tijdig besteed worden. Het is jammer als het amendement niet 
door de raad wordt gesteund, terwijl het wel de steun van het college heeft.

VVD zal het amendement niet steunen. Het bedrag is, door de aangenomen motie 
van september, al gelabeld. De overige Ruimte voor Ruimte gelden, € 50.000, dienen 
uiterlijk februari 2022 te zijn besteed, waarmee aan andere projecten gefinancierd 
kunnen worden. 
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D66 spreekt haar teleurstelling uit als het amendement, wat de toegankelijk en de 
duurzaamheid vergroot, niet door de raad gesteund wordt, terwijl deze wel op steun 
van het college kan rekenen. 

Het amendement (A1) wordt in stemming gebracht en is met 9 stemmen tegen (GB 
4, VVD 2, PvdA-GL 2, SP 1) verworpen. Voor het amendement zijn D66 (1) en CDA 
(1).
 
Vervolgens wordt het raadsbesluit in stemming gebracht en met 10 stemmen 
aangenomen. De SP-fractie stemt tegen dit besluit.

De heer Potters legt een stemverklaring af. De fractie vindt het een inconsequent 
voorstel, maar wenst Cromvoirt een up-to-date en toekomstbestendig 
gemeenschapshuis toe, ziet graag dat de bezettingsgraad omhoog gaat en wenst 
het bestuur succes met de renovatie. Dit besluit is voor de fractie nadrukkelijk geen 
prescedent voor andere verenigingen en organisaties, maar vreest dat dit zojuist wel 
genomen is.

Ook het CDA legt een stemverklaring af. Zij zijn het eens met de inhoud en gunt 
Cromvoirt een gerenoveerd dorpshuis. Maar met het proces is de fractie het niet 
eens. 

9. Moties vreemd aan de orde van de dag

10. Sluiting
De voorzitter dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de vergadering om 
21.48 uur. 
 
Vastgesteld in de raadsvergadering van 14 mei 2020.

de griffier,
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drs. J.A. Deneer

de voorzitter,
R.J. van de Mortel


